
Participia

Tvo  ření:  

Přítomný čas: aktivum: tvar 3. os. přít. času + nt + koncovky
pasivum: tvar 3. os. přít. č.+ m + koncovky

Minulý čas: aktivum: tvar 3. os. min. č. – koncovka + (i)us + koncovka
pasivum: infinitiv - ti + t + koncovka

Frekvenativ: aktivum: infinitiv – ti + dav + us + koncovky

Futurum: aktivum: infinitiv – ti + s + i + ant + koncovky
pasivum: infinitiv – ti + s + i + m + koncovky

• Aktivní participium přítomného a minulého času jako přísudek – nepřímá řeč:
Tadas sako: - Dabar nedirbu, tik studijuoju.

Tadas sako, kad jis dabar nedirba, tik studijuoja.
Tadas sako dabar nedirbąs, tik studijuojąs.

Tadas sakė: - Prieš metus aš baigiau kalbos kursus.
Tadas sako, kad jis prieš metus baigė kalbos kursus.
Tadas sakė prieš metus baigęs kalbos kursus.

• Podobně se užívají i participia budoucího času a frekventativu:
Pusbrolis važiuosiąs dirbti į Airiją.
Prosenelis dirbdavęs už maistą.

• Přítomné pasivní participium => proces
• Minulé pasivní participium => výsledek
• Participium futura: stejná asimilace s/z + s – s a š/ž + s – š jako u normálního 

futura!!!
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přítomný čas minulý čas
jednotné č. množné č. jednotné č. množné č

m f m f m f m f

aktivum
-anti -ančios

-usi -usios-anti -ančios
-inti -inčios

pasivum -ma -mi -mos -ta -ti -tos

 dirb-ąs/-antis  dirb-ą/-antys
dirb-ęs (/-usis) dirb-ę (/-usys)raš-ąs/-antis raš-ą/-antys

myl-įs/-intis myl-į/-intys
dirba-mas dirb-tas

frekventativ futurum
jednotné č. množné č. jednotné č. množné č

m f m f m f m f
aktivum -dav-usi -dav-ę -dav-usios -si-anti -si-ą/-antys -si-ančios
pasivum - -si-ma -si-mi -si-mos

dirb-dav-ęs dirb-si-ąs/-antis
dirb-si-mas



• Participium jako přívlastek:
prézens: dirbantis žmogus, mylima moteris
préteritum: pavargęs žmogus, parašytas laiškas
futurum: ateisianti žiema

Cvičení:

moteris, kuri kalba ...............................
moteris, kuri tyli ...................................
moteris, kuri rašo laiškus .............................

žmogus, kuris pavargo ............................
raktas, kuris dingo ...................................
komanda, kuri laimėjo..............................

• U pasivních participií je konatel děje v genitivu: Mūsų rašomas straipsnis. Jo atliktas
vaidmuo.

mergina, kurią pažįsta ...............................
laiškai, kuriuos gauname ...........................
daržovės, kurias augina .............................

filmas, kurį sukurė ....................................
informacija, kurią gavome ...........................
merginos, kurias sutiko ..............................

Padalyvis (gerundium)
Tvoří se od aktivních participií odtržením koncovky:
dirbantis – is  => dirbant
rašantis rašant
mylintis mylint

dirbusis dirbus

Jsou to neohebné tvary, které nerozlišují ani číslo ani rod.
Vairuotojui vairuojant nereikia kalbėtis su keleiviais.
Onai rašant laišką atėjo Mindaugas.
Mylint savo šeimą negalima su ja bartis.

Pusdalyvis (semiparticipium/přechodník)
Tvoří se z infinitivu pomocí přípony -dam- a koncovek:
Dirbti -  ti + -dam + -as/-a/-i/-os  => dirbdamas, dirbdama, dirbdami, dirbdamos

Jedná se o nesklonné tvary, které nicméně rozlišují rod a číslo.

Ona dirbdama klausosi muzikos.
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